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tot wijziging van de gecoördineerde wet 
van 10 mei 2015 betreffende de uitoefening 
van de gezondheidszorgberoepen, teneinde, 

om humanitaire redenen in verband met 
de tragische explosie in de haven van Beiroet 

in augustus 2020, voor uit Libanon 
afkomstige artsen de mogelijkheden 

te verruimen om in België een beperkte 
klinische opleiding te volgen

modifi ant la  loi coordonnée 
du 10 mai 2015 relative à l’exercice 

des professions
 des soins de santé, afi n d’élargir 

les possibilités pour des médecins provenant 
du Liban de pouvoir suivre, en Belgique, 

une formation clinique limitée, pour raisons 
humanitaires suite à la tragique explosion 

dans le port de Beyrouth 
en août 2020

PROPOSITION DE LOI WETSVOORSTEL
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DAMES EN HEREN,

Uw commissie heeft dit wetsvoorstel, dat de urgentie 
bekwam tijdens de plenaire vergadering van de Kamer 
van 17 september 2020, besproken tijdens haar verga-
dering van 22 september 2020.

I. — INLEIDENDE UITEENZETTING
DOOR DE HOOFDINDIENER
VAN HET WETSVOORSTEL

Mevrouw Eliane Tillieux (PS), hoofdindiener van het 
wetsvoorstel, legt uit dat het wetsvoorstel ertoe strekt 
om de capaciteit om artsen-stagiairs te begeleiden om 
humanitaire redenen tijdelijk te vergroten, opdat artsen 
die in de ziekenhuizen van Beiroet werkten, aan onze 
universiteiten een opleiding zouden kunnen volgen.

De beelden van de explosie in de haven van Beiroet 
begin augustus 2020 zijn op ieders netvlies gebrand. 
De explosie maakte vele slachtoffers en verwoestte vol-
ledige wijken van de Libanese hoofdstad. Belangrijke ge-
bouwen zoals scholen, maar ook ziekenhuizen, werden 
ernstig beschadigd. Voor een aantal artsen-in-opleiding 
is het onmogelijk geworden om hun stage verder te zet-
ten op hun oorspronkelijke stageplaats.

De fractie van de spreekster wil het land dus steu-
nen, door aan Belgische universiteiten die dat wensen 
de mogelijkheid te geven om een stageplaats aan te 
bieden aan Libanese artsen. Om dit te doen wenst zij 
artikel 146 van de wet van 10 mei 2015 betreffende de 
uitoefening van de gezondheidszorgberoepen te wijzi-
gen, en tijdelijk toe te laten dat twee extra kandidaten 
per stagedienst worden opgeleid.

De spreekster merkt ook nog op dat de Hoge raad van 
artsen-specialisten en van huisartsen reeds in juni 2018 in 
een brief aan de minister van Volksgezondheid stelde 
dat een dergelijke uitwisseling ook zeer voordelig kon 
zijn voor Belgische artsen-in-opleiding, gezien de con-
tacten met buitenlandse artsen zeer verrijkend zijn voor 
de Belgische stagiairs.

II. — ALGEMENE BESPREKING

Mevrouw Frieda Gijbels (N-VA) denkt dat het, gezien 
de ernst van de explosie in Beiroet, effectief nodig is om 
humanitaire hulp te bieden. Volgens de contacten van de 

MESDAMES, MESSIEURS,

Votre commission a examiné cette proposition de loi, à 
laquelle l’assemblée plénière de la Chambre du 17 sep-
tembre 2020 a accordé l’urgence, au cours de sa réunion 
du 22 septembre 2020.

I. — EXPOSÉ INTRODUCTIF
DE L’AUTEURE PRINCIPALE
DE LA PROPOSITION DE LOI

Mme Eliane Tillieux (PS), auteure principale de la 
proposition de loi, explique que celle-ci vise à augmen-
ter temporairement, pour des raisons humanitaires, la 
capacité d’accompagner des médecins stagiaires, afin 
que les médecins qui travaillaient dans les hôpitaux de 
Beyrouth puissent suivre une formation au sein de nos 
universités.

Les images de l’explosion qui a eu lieu en 
août 2020 dans le port de Beyrouth restent gravées dans 
nos mémoires. Cette explosion a fait de nombreuses 
victimes et dévasté des quartiers entiers de la capitale 
libanaise. Des bâtiments importants comme des écoles, 
mais aussi des hôpitaux, ont été gravement endomma-
gés. Un certain nombre de médecins en formation sont 
actuellement dans l’impossibilité de poursuivre leur stage 
au sein des services qui les accueillaient précédemment.

Le groupe de l’intervenante entend dès lors soutenir le 
pays en offrant aux universités belges qui le souhaitent 
la possibilité de proposer une place de stage à des 
médecins libanais. L’intervenante propose à cet effet de 
modifier l’article 146 de la loi du 10 mai 2015 relative à 
l’exercice des professions des soins de santé et d’auto-
riser temporairement la formation de deux candidats 
supplémentaires par service de stage.

L’intervenante souligne également que le Conseil 
supérieur des médecins spécialistes et des médecins 
généralistes avait déjà adressé en juin 2018 à la ministre 
de la Santé publique un courrier précisant qu’un tel 
échange peut aussi présenter un grand intérêt pour les 
médecins belges en formation, car les contacts avec 
des médecins étrangers sont très enrichissants pour 
les stagiaires belges.

II. — DISCUSSION GÉNÉRALE

Mme Frieda Gijbels (N-VA) estime qu’eu égard à 
la gravité de l’explosion qui a eu lieu à Beyrouth, il est 
effectivement nécessaire d’offrir une aide humanitaire. 
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spreekster is één ziekenhuis in het bijzonder, namelijk 
het Saint George Hospital, bijzonder hard getroffen. 
De spreekster pleit ervoor om de strekking van het wets-
voorstel wat te verengen, en enkel stageplaatsen aan te 
bieden aan artsen waarvan de opleiding niet meer kan 
doorgaan. Momenteel is dit nog te ruim geformuleerd 
in het wetsvoorstel.

Mevrouw Laurence Hennuy (Ecolo-Groen) wenst 
het wetsvoorstel te steunen. Deze uitwisseling naar 
aanleiding van een humanitaire crisis moet sterk worden 
aangemoedigd. De fractie van de spreekster verzette 
zich eerder al tegen het wetsvoorstel dat ertoe strekte 
dit soort bilaterale uitwisselingen tijdens de coronacrisis 
op te schorten.

Verder vraagt de spreekster een verduidelijking over 
het fragment in artikel 2 dat stelt dat er bijkomende kan-
didaten mogen worden opgeleid “mits daartoe een op 
naam van de betrokkene opgesteld document van de 
bevoegde overheid wordt afgegeven.”. Het is mogelijk 
dat de Libanese overheidsdiensten zich in deze humani-
taire crisis in een chaotische toestand bevinden. Zijn er 
voldoende garanties dat de artsen-stagiairs op tijd de 
nodige documenten zullen kunnen bekomen, zodat ze 
op tijd aan hun stage kunnen beginnen?

De heer Steven Creyelman (VB) schetst kort de ge-
beurtenissen van 4 augustus 2020. Volgens de spreker 
gaat het om een regelrechte ramp, zowel op humanitair 
vlak als materieel vlak. Een aantal landen boden reeds 
hulp aan.

België stuurde reeds een vrachtvliegtuig met drin-
gend medisch materiaal, dekens en slaapzakken naar 
Libanon. Daarnaast werd 5 miljoen euro vrijgemaakt 
voor humanitaire hulp en 1 miljoen voor het Rode Kruis.

Hoewel het waar is dat een aantal Libanese artsen 
hun opleiding momenteel niet kunnen verderzetten, weet 
de spreker niet of het tijdelijk verruimen van de toegang 
tot de klinische opleiding in België de juiste oplossing 
is. Hij vraagt zich af of het geen symboolwetgeving is, 
waarmee het parlement zijn geweten probeert te sussen.

Ondanks deze bemerking, geeft de heer Creyelman 
aan het wetsvoorstel te zullen steunen.

Ook mevrouw Magali Dock (MR) was geschokt door 
de beelden die na de explosie in Beiroet in de hele 
wereld werden uitgezonden. Bij het opmaken van de 
humanitaire en materiële schade, moet de spreekster 
denken aan de woorden van de oud-secretaris-generaal 

D’après les informations qui lui sont parvenues, un hôpi-
tal – le Saint George Hospital – a été particulièrement 
touché. L’intervenante souhaite restreindre quelque 
peu la portée de la proposition de loi et limiter l’offre 
de places de stage aux médecins dont la formation ne 
peut plus être poursuivie. La formulation utilisée dans 
la proposition de loi est encore trop large à cet égard.

Mme Laurence Hennuy (Ecolo-Groen) soutient la 
proposition de loi. Cet échange en réponse à une crise 
humanitaire doit être fortement encouragé. Le groupe 
de l’intervenante s’est déjà opposé précédemment à 
une proposition de loi qui visait à suspendre ce type 
d’échanges bilatéraux pendant la crise du coronavirus.

L’intervenante demande en outre une précision concer-
nant le passage de l’article 2 qui prévoit que des candi-
dats supplémentaires peuvent être formés “moyennant 
la délivrance d’un document établi au nom de l’intéressé 
émanant de l’autorité compétente.”. Il est possible que les 
services publics libanais se trouvent dans une situation 
chaotique dans le contexte de cette crise humanitaire. 
Existe-t-il suffisamment de garanties que les médecins 
stagiaires puissent recevoir les documents nécessaires 
à temps de manière à ce qu’ils puissent commencer leur 
stage en temps utile?

M. Steven Creyelman (VB) retrace brièvement les 
événements du 4 août 2020. L’intervenant estime qu’il 
s’agit d’une véritable catastrophe, tant sur le plan huma-
nitaire que sur le plan matériel. Une série de pays ont 
déjà offert leur aide.

La Belgique a déjà envoyé un avion-cargo au Liban 

pour y acheminer du matériel médical urgent, des cou-
vertures et des sacs de couchage. En outre, 5 mil-
lions d’euros ont été libérés pour l’aide humanitaire 
et 1 million pour la Croix-Rouge.

Bien qu’il soit exact qu’un certain nombre de méde-
cins libanais ne puissent actuellement pas poursuivre 
leur formation, l’intervenant ne sait pas si accorder un 
accès plus large à la formation clinique en Belgique 
est la bonne solution. Il se demande s’il ne s’agit pas 
d’une législation symbolique par le biais de laquelle le 

parlement tente de se donner bonne conscience.

En dépit de cette observation, M. Creyelman soutien-
dra la proposition de loi.

M. Magali Dock (MR) a également été choquée par 

les images qui ont fait le tour du monde après l’explosion 
à Beyrouth. Au moment de dresser le bilan des dom-
mages matériels et humanitaires, l’intervenante ne peut 
s’empêcher de penser à la phrase prononcée par Kofi 
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van de Verenigde Naties, Kofi Annan: “The only route 
that offers any hope of a better future for all humanity 
is that of cooperation and partnership”.

Voor de MR-fractie is die internationale samenwerking 
altijd van cruciaal belang geweest. In die geest zond 
de minister van Buitenlandse Zaken en van Defensie 
een C-130-transportvliegtuig met medisch materiaal 
en andere hulpmiddelen naar Beiroet. Het zou dan ook 
coherent zijn om artsen-stagiairs uit de twee getroffen 
Libanese ziekenhuizen in België op te vangen.

Mevrouw Nawal Farih (CD&V) is overtuigd van het 
belang van het ter bespreking voorliggende wetsvoorstel. 
Zij heeft echter nog enkele vragen.

Zo vindt de spreekster nergens in de tekst van het 
wetsvoorstel een concrete verwijzing naar Libanon of 
Beiroet terug. Daarnaast wordt er in het eigenlijke wets-
voorstel niet duidelijk gesteld dat het om een tijdelijke 

regeling gaat. Enkel in de toelichting bij het wetsvoorstel 
wordt ernaar verwezen. Moet dit niet verder worden 
verduidelijkt?

De spreekster vraagt ook of er geen bilateraal ak-
koord met Libanon kan worden gesloten. Moet er wel 
een nieuw artikel 146.1 worden opgenomen in de wet 
van 10 mei 2015 betreffende de uitoefening van de 
gezondheidsberoepen?

Ten slotte zou de fractie van de spreekster graag 
een advies van de DG Ontwikkelingssamenwerking 
en Humanitaire Hulp van FOD Buitenlandse Zaken 
ontvangen.

De heer Robby De Caluwé (Open Vld) denkt dat 
België af en toe een voorbeeldrol moet opnemen, en 
dus aan zogenaamde “symboolpolitiek” moet doen. 
Het wetsvoorstel kan inderdaad niet alle problemen 
oplossen, maar is toch een nobel initiatief.

Mevrouw Karin Jiroflée (sp.a) vindt het goed om de 

getroffen regio van Beiroet een handje te helpen op de 
manier die in het wetsvoorstel wordt beschreven. Ook zij 
denkt dat alle initiatieven, hoe klein ook, welkom zijn.

Zij reageert op een uitspraak van mevrouw Farih en 
wijst erop dat de maatregel wel degelijk beperkt wordt 
in de tijd, in artikel 3 van het wetsvoorstel.

Mevrouw Catherine Fonck (cdH) vindt het voorstel 
van de PS-fractie een goed initiatief. Ze vraagt wat er 
precies wordt bedoeld met de twee extra kandidaten 
per dienst. Gaat het om twee kandidaten per jaar, of 
mogen de twee kandidaten voor de volledige duur van 

Annan, l’ancien secrétaire général des Nations unies: 
“The only route that offers any hope of a better future 
for all humanity is that of cooperation and partnership”.

Pour le groupe MR, cette coopération internationale 
a toujours été d’une importance cruciale. C’est dans 
cet esprit que le ministre des Affaires étrangères et de 
la Défense a envoyé un avion de transport C-130 avec 
du matériel médical et d’autres dispositifs à Beyrouth. 
Il serait dès lors cohérent d’accueillir en Belgique des 
médecins stagiaires des deux hôpitaux libanais touchés.

Mme Nawal Farih (CD&V) est convaincue de l’impor-
tance de la proposition de loi à l’examen. Elle a toutefois 
encore quelques questions à poser.

L’intervenante ne trouve ainsi nulle part dans le texte 
de la proposition de loi un renvoi concret au Liban ou à 
Beyrouth. En outre, il n’est pas clairement prévu dans 
le texte de loi proprement dit qu’il s’agit d’une régle-

mentation temporaire. Il n’y est renvoyé que dans les 
développements de la proposition de loi. Ce point ne 
doit-il pas être précisé davantage?

L’intervenante demande également si aucun ac-
cord bilatéral ne peut être conclu avec le Liban. Faut-il 
bel et bien insérer un nouvel article 146.1 dans la loi 
du 10 mai 2015 relative à l’exercice des professions 
des soins de santé?

Enfin, le groupe de l’intervenante aimerait obtenir un 
avis de la DG Coopération au développement et Aide 
humanitaire du SPF Affaires étrangères.

M. Robby De Caluwé (Open Vld) estime que la 
Belgique doit de temps à autre donner l’exemple et faire 
dès lors de la “politique du symbole”. La proposition de 
loi ne peut en effet pas remédier à tous les problèmes 
mais n’en demeure pas moins une noble initiative.

Mme Karin Jiroflée (sp.a) considère qu’il est une bonne 

chose de tendre la main à la région sinistrée de Beyrouth 
selon les modalités décrites dans la proposition de loi. 
Elle pense également que toutes les initiatives, aussi 
modestes soient-elles, sont les bienvenues.

En guise de réaction à une déclaration de Mme Farih, 
elle souligne que l’article 3 de la proposition de loi prévoit 
que la mesure sera bel et bien limitée dans le temps.

Mme Catherine Fonck (cdH) juge que la proposition 
du groupe PS constitue une initiative positive. Elle de-
mande ce qu’il convient d’entendre précisément par 
deux candidats supplémentaires par service. S’agit-il 
de deux candidats par an, ou bien ces deux candidats 
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hun opleiding blijven? Mogen dat elk jaar twee andere 
kandidaten zijn?

De heer Thierry Warmoes (PVDA-PTB), voorzitter, 
steunt het wetsvoorstel met overtuiging. Naast de twee 
ziekenhuizen die werden verwoest, waren er andere 
ziekenhuizen die overspoeld werden met patiënten 
en die bepaalde zorg niet meer konden aanbieden. 
Bovendien hadden de inwoners van Beiroet het reeds 
voor de explosie moeilijk, onder andere omwille van de 
stijging van de voedselprijzen. Het gezondheidssysteem 
had het reeds zeer zwaar te verduren omwille van de 
coronacrisis en de ineenstorting van de Libanese eco-
nomie. Elk beetje steun is dus zeer welkom.

Mevrouw Eliane Tillieux (PS) gaat ermee akkoord dat 
het toepassingsgebied van de voorgestelde uitzonde-
ringsbepaling uitdrukkelijk wordt beperkt tot stagiairs die 
afkomstig zijn uit de twee getroffen ziekenhuizen (zie 
amendement nr. 2), hoewel er van bij aanvang duidelijk 
werd gesteld dat de voorgestelde regeling er moet ko-
men om tegemoet te komen aan de explosie in Beiroet.

De spreekster wijst er ook op dat de regeling geen 
problemen zal veroorzaken. De nodige contacten zijn 
gelegd met de ontvangende diensten van de betrokken 
ziekenhuizen.

Verder legt mevrouw Tillieux uit dat het wetsvoor-
stel ruim is geformuleerd, zodat er geen discussie kan 
ontstaan over wie bevoegd is voor het verlenen van de 
toelating. Het is aan “de bevoegde overheid” om dat te 
doen (zie het voorgestelde artikel 146/1 in fine). Dat kan 
zowel een medische als een overheidsinstantie zijn.

Er wordt ook herhaald dat de voorstelde rege-
ling beperkt is in de tijd, ze treedt buiten werking 
op 1 september 2022.

Mevrouw Tillieux legt ook uit dat de FOD Buitenlandse 
Zaken geen adviezen verstrekt in het kader van de uit-
wisseling van studenten-stagiairs. Zij ziet dan ook niet 
goed in waarom dat hier wel het geval zou moeten zijn.

In antwoord op de opmerking van mevrouw Fonck, 
wordt uitgelegd dat de voorgestelde regeling toelaat dat 
de stagemeesters (in België) die vandaag al Libanese 
studenten ontvangen, twee extra stagiairs opnemen. 
Er wordt benadrukt dat er geen inhoudelijke wijzigingen 
worden doorgevoerd. Deze stagiairs zijn met andere 
woorden aan dezelfde regelingen onderworpen en zul-
len hier hun stageperiode van één jaar tegen dezelfde 
voorwaarden kunnen vervolmaken.

pourront-ils rester pour toute la durée de leur formation? 
Cela pourra-t-il être deux autres candidats chaque année?

M. Thierry Warmoes (PVDA-PTB), président, sou-
tient avec conviction la proposition de loi à l’examen. 
En plus des deux hôpitaux détruits, d’autres hôpitaux 
ont été submergés de patients et ne pouvaient plus 
offrir certains soins. De plus, les habitants de Beyrouth 
éprouvaient déjà des difficultés avant l’explosion, en 
raison notamment de la hausse des prix des denrées 
alimentaires. Le système de santé libanais était déjà sous 
très forte pression en raison de la crise du coronavirus 
et de l’effondrement de l’économie libanaise. Toute aide, 
aussi minime soit-elle, est donc la bienvenue.

Mevrouw Eliane Tillieux (PS) souscrit à la limitation 
explicite du champ d’application de la mesure d’exception 
aux stagiaires travaillant dans les deux hôpitaux touchés 
(voir amendement n° 2), bien qu’il ait été clairement 
indiqué d’emblée que l’objectif de la proposition de loi 
à l’examen était de faire face aux conséquences de 
l’explosion survenue à Beyrouth.

L’intervenante indique aussi que la réglementation 
à l’examen n’entraînera aucun problème. Les contacts 
nécessaires ont été établis avec les services d’accueil 
des hôpitaux concernés.

Mme Tillieux poursuit en expliquant que la proposition 
de loi à l’examen a été formulée de manière large, de 
sorte à éviter toute discussion sur les personnes com-
pétentes pour l’octroi de l’autorisation. Il appartiendra à 
“l’autorité compétente” de délivrer cette autorisation (voir 
l’article 146/1, proposé, in fine). Il pourra aussi bien s’agir 
d’une autorité publique que d’une autorité médicale.

L’intervenante répète aussi que l’application de 
la réglementation à l’examen sera limitée dans le 
temps dès lors qu’elle cessera de produire ses effets 
le 1er septembre 2022.

Mme Tillieux explique aussi que le SPF Affaires étran-
gères n’a fourni aucun avis dans le cadre de l’échange 
d’étudiants-stagiaires. Elle ne voit par ailleurs pas très 
bien pourquoi cela devrait être le cas en l’occurrence.

En réponse à l’observation de Mme Fonck sur le lieu 
de stage, Mme Tillieux explique que le texte à l’examen 
permettra aux maîtres de stage (en Belgique) accueillant 
déjà des étudiants libanais de prendre deux stagiaires 
supplémentaires. Il est souligné qu’aucune modification 
de fond n’est apportée. En d’autres termes, ces stagiaires 
seront soumis aux mêmes réglementations et pourront 
suivre leur stage d’une durée d’un an dans notre pays 
tout en étant soumis aux mêmes conditions.
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Mevrouw Els Van Hoof (CD&V) verduidelijkt de vraag 
om advies. Ze had het nuttig gevonden om aan de DG 
Ontwikkelingssamenwerking en Humanitaire Hulp van 
de FOD Buitenlandse Zaken een beschrijving van de 
situatie op het terrein te vragen, zodat de commissie 
beter had kunnen inschatten met welke soort hulp zij 
de inwoners van Beiroet het best had kunnen helpen. 
De spreekster wil namelijk weten wat de grootste noden 
op het terrein zijn.

Mevrouw Eliane Tillieux (PS) antwoordt dat zij een 
concreet en snel toepasbaar voorstel wilde indienen 
om een antwoord te bieden op de humanitaire crisis 
in Beiroet.

III. — ARTIKELSGEWIJZE BESPREKING EN 
STEMMINGEN

Art. 1

Over dit artikel worden geen opmerkingen gemaakt.

Het artikel wordt eenparig aangenomen.

Art. 2

Mevrouw Eliane Tillieux (PS) dient amendement nr. 1 
(DOC 55 1514/002) in, dat ertoe strekt een nieuwe 
alinea toe te voegen aan het artikel. Het doel van het 
amendement is om de kalender van de administratieve 
procedures voor de toelating tot de stage aan te passen, 
zodat de aanvang van de stage kan worden vastgelegd 
op 1 januari 2021.

Mevrouw Magali Dock (MR) steunt dit amendement. 
De begindatum van het academiejaar 2020-2021, in 
september, is immers reeds voorbij.

Mevrouw Magali Dock c.s. dient vervolgens amen-
dement nr. 2 (DOC 55 1514/002) in, dat ertoe strekt in 
het artikel te verduidelijken dat de twee extra kandidaten 
afkomstig moeten zijn uit de twee ziekenhuizen in Beiroet 
die vernield zijn door de explosie van 4 augustus 2020.

De heer Robby De Caluwé (Open Vld) heeft dit amen-
dement medeondertekend. Voor zijn fractie is deze 
beperking van de doelgroep een voorwaarde om het 
wetsvoorstel te kunnen steunen.

Mevrouw Karin Jiroflée (sp.a) steunt het amendement. 
Het is niet wenselijk dat de regeling voor het hele land 
zou gaan gelden.

Mme Els Van Hoof (CD&V) explicite la demande 
d’avis. Elle estime qu’il aurait été utile de demander à 
la DG Coopération au développement et Aide humani-
taire du SPF Affaires étrangères un compte rendu de la 
situation sur le terrain, afin de permettre à la commission 
de déterminer plus précisément comment elle pourrait 
aider au mieux les habitants de Beyrouth. L’intervenante 
souhaite en effet savoir quels sont les besoins les plus 
urgents sur le terrain.

Mme Eliane Tillieux (PS) répond que son objectif était 
de déposer une proposition concrète susceptible d’être 
mise en œuvre rapidement, afin d’apporter une réponse 
à la crise humanitaire à Beyrouth.

III. — DISCUSSION DES ARTICLES ET
VOTES

Art. 1

Cet article ne donne lieu à aucune observation.

L’article est adopté à l’unanimité.

Art. 2

Mme Eliane Tillieux (PS) présente l’amendement n° 1 
(DOC 55 1514/002) tendant à adapter le calendrier des 
procédures administratives conduisant au stage de façon 
à pouvoir fixer le début du stage au 1er janvier 2021.

Mme Magali Dock (MR) soutient l’amendement à 
l’examen. En effet, la date du début de l’année acadé-
mique 2020-2021, en septembre, est déjà dépassée.

Mme Magali Dock et consorts présentent ensuite 
l’amendement n° 2 (DOC 55 1514/003) tendant à pré-
ciser, dans l’article à l’examen, que les deux candidats 
supplémentaires doivent provenir des deux hôpitaux de 
Beyrouth détruits par l’explosion du 4 août 2020.

M. Robby De Caluwé (Open Vld) a cosigné l’amen-

dement à l’examen. Pour son groupe, cette limitation 
du groupe-cible est une condition nécessaire pour qu’il 
soutienne la proposition de loi à l’examen.

Mme Karin Jiroflée (sp.a) soutient l’amendement à 
l’examen. Il n’est pas souhaitable que la réglementation 
à l’examen s’applique à tout le pays.
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Mevrouw Catherine Fonck (cdH) dient amende-
ment nr. 3 (DOC 55 1514/003) in, dat ertoe strekt een 
concrete verwijzing naar het land Libanon in het artikel 
op te nemen.

Mevrouw Fonck is het niet eens met het amendement 
van de MR-fractie, omdat het geen rekening houdt 
met de realiteit van de artsenopleidingen. De meeste 
medische specialisatieopleidingen worden in meerdere 
ziekenhuizen gevolgd. Het gebeurt bijna nooit dat men 
zijn volledige specialisatieopleiding in slechts één zie-
kenhuis afwerkt. Sommige artsen veranderen elk jaar 
van ziekenhuis, sommige zelfs om de zes maanden. 
Het is dus niet eerlijk om enkel artsen toe te laten die 
op dit moment in de twee verwoeste ziekenhuizen aan 
het werk zouden zijn.

Het belangrijkste is dat er voldoende stageplaatsen 
worden gecreëerd voor Libanese artsen in het algemeen.

De heer Benoit Piedboeuf (MR) verdedigt zijn eigen 
amendement. Voor sommige artsen uit de verwoeste 
ziekenhuizen zijn er stageplaatsen gevonden in andere 
Libanese ziekenhuizen. Het wetsvoorstel moet een 
oplossing bieden voor artsen voor wie dat niet gelukt is.

Mevrouw Eliane Tillieux (PS) vestigt er de aandacht 
op dat blijkt uit de contacten die werden gelegd, dat het 
wel degelijk gaat om stagiairs die op dit ogenblik geen 
praktijkervaring kunnen opdoen ten gevolge van de 
explosie in Beiroet. Hun stageplaats of -meester was 
dus wel degelijk in Beiroet.

De heer Thierry Warmoes (PVDA-PTB) verkiest het 
amendement nr. 3 van mevrouw Fonck. Voor zijn fractie 
biedt dit amendement een betere oplossing voor de 
catastrofale toestand waarin de Libanese ziekenhuizen 
zich momenteel bevinden.

Amendement nr. 1 wordt eenparig aangenomen.

Amendement nr. 2 wordt aangenomen met 16 tegen 

één stem.

Bijgevolg is amendement nr. 3 zonder voorwerp.

Het aldus gewijzigde artikel 2 wordt eenparig 
aangenomen.

Art. 3

Over dit artikel worden geen opmerkingen gemaakt.

Mme Catherine Fonck (cdH) présente l’amende-
ment n° 3 (DOC 55 1514/003) tendant à insérer les mots 
“du Liban” dans l’article à l’examen.

Mme Fonck n’est pas d’accord avec l’amendement 
du groupe MR car il ne tient pas compte de la réalité 
de la formation médicale. La plupart des cours de spé-
cialisation médicale sont en effet suivis dans plusieurs 
hôpitaux. Il n’arrive presque jamais que la spécialisation 
soit intégralement suivie dans un seul hôpital. Certains 
médecins changent d’hôpital chaque année et d’autres 
même tous les six mois. Il n’est donc pas juste de n’ad-
mettre que des médecins qui travaillent actuellement 
dans les deux hôpitaux dévastés.

Le plus important est de créer un nombre de places 

de stage suffisant pour les médecins libanais en général.

M. Benoit Piedboeuf (MR) défend son propre amende-
ment. Pour certains médecins des hôpitaux détruits, des 
stages ont été trouvés dans d’autres hôpitaux libanais. 
La proposition de loi vise à proposer une solution pour 
les médecins pour lesquels cela n’a pas été possible.

Mme Eliane Tillieux (PS) attire l’attention sur le fait 
qu’il ressort des contacts établis qu’il s’agira bien de 
stagiaires qui, en ce moment, ne peuvent pas suivre 
de stage en raison de l’explosion survenue à Beyrouth. 
Leur lieu de stage ou leur maître de stage se situait donc 
bien à Beyrouth.

M. Thierry Warmoes (PVDA-PTB) préfère l’amen-
dement 3 de Mme Fonck. Pour son groupe, cet amen-
dement offre une meilleure solution face à la situation 
catastrophique dans laquelle se trouvent aujourd’hui 
les hôpitaux libanais.

L’amendement n° 1 est adopté à l’unanimité.

L’amendement n° 2 est adopté par 16 voix contre une.

En conséquence, l’amendement n° 3 devient sans 
objet.

L’article 2, ainsi modifié, est adopté à l’unanimité.

Art. 3

Cet article ne donne lieu à aucune observation.
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Het artikel wordt eenparig aangenomen.

*
*     *

Het gehele aldus gewijzigde wetsvoorstel wordt bij 

naamstemming eenparig aangenomen.

Het resultaat van de naamstemming is als volgt:

Hebben voorgestemd:

N-VA: Kathleen Depoorter, Frieda Gijbels, Yoleen 
Van Camp;

Ecolo-Groen: Barbara Creemers, Marie-Colline Leroy, 
Laurence Hennuy;

PS: Patrick Prévot, Hervé Rigot, Eliane Tillieux;

VB: Steven Creyelman, Dominiek Sneppe;

MR: Magali Dock, Benoit Piedboeuf;

CD&V: Els Van Hoof;

PVDA-PTB: Thierry Warmoes;

Open Vld: Robby De Caluwé;

sp.a: Karin Jiroflée.

Hebben tegengestemd:

nihil.

Hebben zich onthouden:

nihil.

De rapporteur, De voorzitter,

Magali DOCK Thierry WARMOES

Il est adopté à l’unanimité.

*
*     *

L’ensemble de la proposition de loi, telle qu’elle a été 

modifiée, est adopté à l’unanimité par vote nominatif.

Résultat du vote nominatif:

Ont voté pour:

N-VA: Kathleen Depoorter, Frieda Gijbels, Yoleen 
Van Camp;

Ecolo-Groen: Barbara Creemers, Marie-Colline Leroy, 
Laurence Hennuy;

PS: Patrick Prévot, Hervé Rigot, Eliane Tillieux;

VB: Steven Creyelman, Dominiek Sneppe;

MR: Magali Dock, Benoit Piedboeuf;

CD&V: Els Van Hoof;

PVDA-PTB: Thierry Warmoes;

Open Vld: Robby De Caluwé;

sp.a: Karin Jiroflée.

Ont voté contre:

nihil.

Se sont abstenus:

nihil.

La rapporteure, Le président,

Magali DOCK Thierry WARMOES
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